
 

 

 

UCHWAŁA NR LVII/425/22 

RADY GMINY BIERZWNIK 

 

z dnia 29 września 2022r.  

 

 

w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie 

  

Na podstawie art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym  

(Dz. U z 2022r., poz. 559 ze zm.), art. 9 ust. 2, art. 10 ust. 1 oraz art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 

2014 r. o petycjach (Dz. U., z 2018r., poz. 870), Rada Gminy Bierzwnik uchwala, co następuje: 

 

§1. Uznaje się, że wniesiona w dniu 01 sierpnia 2022r., petycja dotycząca utworzenia Młodzieżowej 

Rady Gminy Bierzwnik nie zasługuje na uwzględnienie. 

 

§ 2. Uzasadnienie dla sposobu rozpatrzenia petycji, o której mowa w § 1 stanowi załącznik do 

niniejszej uchwały. 

 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącej Rady Gminy Bierzwnik, która zawiadomi 

wnoszącego o sposobie rozpatrzenia petycji.  

 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

 

 

 

 

                                                                                                   Przewodnicząca 

                                                                                                   Rady Gminy Bierzwnik 

 

                                                                                                   Beata Radziszewicz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

UZASADNIENIE 

 

 

Dnia 01.08.2022r. do Rady Gminy Bierzwnik wpłynęła petycja w sprawie utworzenia na 

terenie gminy Młodzieżowej Rady Gminy. 

 

Zgodnie z art. 9 ust. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 

870), petycja złożona do organu stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego jest 

rozpatrywana przez ten organ. Jednocześnie zgodnie z art.18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 559 ze zm.) rada gminy rozpatruje 

skargi na działanie wójta i gminnych jednostek organizacyjnych, wnioski oraz petycje 

składane przez obywateli, w tym celu powołuje Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

 

Na podstawie Statutu Gminy Bierzwnik, Przewodnicząca Rady Gminy skierowała petycję do 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w celu wyrażenia opinii i przygotowania materiału 

niezbędnego do jej rozpatrzenia przez Radę Gminy Bierzwnik. 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się dnia 25.08.2022r.  

 

Komisja przeanalizowała treść  petycji i zapoznała się ze stanowiskiem Wójta Gminy 

Bierzwnik w przedmiotowej sprawie, przedstawionym przez Sekretarza Gminy. 

 

Po analizie treści petycji Komisja ustaliła, iż zgodnie z art. 5b ust. 2 ustawy o samorządzie 

gminnym, rada gminy może wyrazić zgodę na utworzenie młodzieżowej rady gminy  

z własnej inicjatywy, na wniosek wójta lub wniosek podmiotów reprezentujących 

zainteresowane środowiska, a w szczególności organizacji pozarządowych i samorządów 

uczniowskich z terenu danej gminy. Powołanie młodzieżowej rady gminy następuje na 

podstawie uchwały rady gminy po złożeniu wniosku przez w/w środowiska.  

 

Komisja zwróciła uwagę, iż złożona petycja nie została złożona przez zainteresowane 

środowiska z terenu gminy Bierzwnik, jak również Radni Rady Gminy Bierzwnik nie 

otrzymywali ze strony młodzieży sygnałów o chęci i potrzebie utworzenia młodzieżowej rady 

gminy.  

 

Rada Gminy Bierzwnik podziela zdanie Komisji, iż od zaangażowania młodzieży zależy 

zdolność do wykonywania zadań, a co za tym idzie celowość istnienia młodzieżowej rady. 

Bez inicjatywy oddolnej wśród społeczności lokalnej i bez przeprowadzenia złożonego 

procesu konsultacji społecznych w tej materii utworzenie w/w organu jest niecelowe.  

 

 

 



 

 

Ponadto Komisja po przeanalizowaniu ordynacji wyborczej młodzieżowych rad pobliskich 

gmin ustaliła, iż wybory członków odbywają się z pośród uczniów szkół średnich. Na terenie 

gminy Bierzwnik nie ma szkół średnich,  w związku z  czym stworzenie ordynacji wyborczej 

dla wyłonienia kandydatów byłoby problematyczne.  

 

Komisja szczególnie podkreśliła, iż młodzież ma łatwy dostęp do organów gminy i rad 

sołeckich, w związku z tym w sposób bezpośredni posiada możliwości przedstawienia swoich 

opinii i postulatów, co daje im możliwość podejmowania aktywności społecznych oraz brania 

udziału w życiu społecznym, kulturowym i sportowym. 

 

Komisja zwróciła uwagę na potrzebę zwiększenia społecznej świadomości oraz 

zaangażowania w życie publiczne młodzieży, jednakże uznała, iż nie ma zagrożenia, by 

kształtowanie postaw obywatelskich miałoby zostać zaburzone w przypadku braku powołania 

do życia Młodzieżowej Rady Gminy Bierzwnik. 

 

Rada Gminy Bierzwnik stwierdza, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji należycie zbadała 

petycję.  

 

 

Mając powyższe na uwadze Rada Gminy Bierzwnik po zapoznaniu się z treścią 

petycji, stanowiskiem Komisji oraz z przepisami prawa postanawia uznać petycję za 

niezasługującą na uwzględnienie.  
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